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Z Á P I S 
 

z jednání Valné hromady Svazku měst a obcí Krkonoše 
 

ze dne 14. června 2024 v 9:30 hod, ve sportovním areálu BRET, Žacléř 
 
 
 
Přítomni: členů 26 + 1 přistupující člen (obec Víchová nad Jizerou), hostů 10. 
 
1) Zahájení, přivítání zástupců členů Krkonoše-svazek měst a obcí a hostů 
J. Sobotka zahájil jednání a přivítal přítomné členy a hosty: náměstkyni hejtmana Královéhradeckého 
kraje Martinu Berdychovou, radního Královéhradeckého kraje za oblast regionálního rozvoje a dotací 
Adama Valentu, místostarostu města Trutnova Tomáše Eichlera, náměstka ředitele Správy KRNAP 
Jakuba Kašpara, náčelníka Horské služby Krkonoše Pavla Cingra a další.  
Aleš Vaníček, starosta hostitelského města Žacléře, také přítomné přivítal, krátce město a oblast 
představil, zmínil zájem o lokalitu z pohledu turismu, zhodnotil dopad budované dálnice, pro účastníky 
valné hromady nabídl odpolední program.  
Usnesení č. VH/01/24  VH bere na vědomí přivítání zástupců členů a hostů a jejich i 
    informace. 
 
2) Informace o usnášeníschopnosti a schválení programu jednání Valné hromady 
26 přítomných členů splňuje podmínky usnášeníschopnosti. Program nebyl nedoplněn. 
Usnesení č. VH/02/24 VH bere na vědomí informaci o usnášeníschopnosti – počet zástupců 

členů, počet hostů. 
Usnesení č. VH/03/24  VH schvaluje program jednání. 
 
3) Volba: 

a) návrhová komise Petr Kadavý, Stanislav Pelc 
b) ověřovatelé zápisu  Martin Bělovský, Tomáš Grégr 
c) zapisovatel  Monika Janatová 

Usnesení č. VH/04/24  VH volí: Návrhová komise: Petr Kadavý, Stanislav Pelc 
       Ověřovatelé zápisu: Martin Bělovský, Tomáš Grégr 
       Zapisovatelka: Monika Janatová 
 
4) Kontrola plnění usnesení Valné hromady konané dne 15. prosince 2023 
Úkoly nebyly uloženy. 
Usnesení č. VH/05/24  VH bere na vědomí stav plnění usnesení Valné hromady konané dne 

15. prosince 2023. 
 
5) Aktuální informace náměstka ředitele Správy KRNAP Jakuba Kašpara 
Tlumočil pozdrav od pana ředitele, připojil pozvání na exkurzi 21.6. na Strmou stráň v Labském dole, 
což je první přírodní rezervace v Krkonoších, kterou vyhlásil Jan Nepomuk hrabě Harrach. Počet míst 
je omezen. Druhá pozvánka se týká sousedského setkávání za doprovodu trubačů Správy KRNAP. 
První tato akce proběhla na Benecku, další budou následovat. 
 
Usnesení č. VH/06/24 VH bere na vědomí informace náměstka ředitele Správy KRNAP Jakuba 
Kašpara. 
 
6) Vystoupení hostů   
Martina Berdychová uvedla předpokládané financování oblastních DMO v budoucnu. Od státu by měly 
dostávat finance na úhradu částečných nákladů na provoz. Kraj by chtěl svoji současnou podporu 
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zachovat. Zavazuje se ke kofinancování ve výši jedné čtvrtiny poskytnutých dotací státu, další čtvrtina 
je na příjemcích dotace.  Investiční dotace: první dotační titul je určený na stellplatzy (letos se 
nenaplnil) a druhý na udržitelný cestovní ruch (naučné stezky, infosystémy,…). Celkem je alokace 8 
milionů Kč. Poptávali, zda jsou v území připraveny investiční projekty. Dále děkuje za zapojení DMO 
Krkonoše do TTD, akce měla ohlas do celého světa. 
Eva Šulcová doplňuje informace o poskytnuté dotaci na úpravu běžeckých tratí. Výše dotace se 
odvíjela od minimální ceny 1.680 Kč za motohodinu, dle vyúčtování rozdělujeme upravovatelům cca 
1.200 Kč na motohodinu. Popsala Výzvu NPPCR (poskytovatel MMR), způsob podpory a 
přerozdělování. 
Adam Valenta hodnotí cestovní ruch jako důležitou součást ekonomiky v území, proto podpora CR ze 
strany kraje bude. V rámci spolupráce SFPI se připravuje fond, který bude v určitých oblastech 
pomáhat za výhodných podmínek s financováním, aby si obce nemusely na některé své investice brát 
nevýhodné půjčky. 
Eva Šulcová tlumočila informace od Libora Knota za AHS, který se nemohl osobně zúčastnit. 
Komentuje v něm zákon o cestovní ruchu, vyhodnocuje zimní sezonu, uvádí informace z proběhlé 
konference horských středisek a názor klimatologa (oteplování je reálné, ale v několika desítkách let 
lze na horách se sněhem počítat, kvalitní zasněžování je nutné). AHS má agenturu která pracuje na 
dobrém mediálním obrazu. 
Usnesení č. VH/07/24 VH bere na vědomí informace hostů (Martina Berdychová náměstkyně 

hejtmana KHK, informace AHS, Adam Valenta radní KHK). 
 

7) Změna stanov, členství obec Víchová nad Jizerou     
Obec Víchovou nad Jizerou představil její starosta pan Zbyněk Hrubec. Schválením členství se 
zvyšuje stav hlasujících členů na 27. 
Usnesení č. VH/08/24  VH schvaluje členství obce Víchová nad Jizerou. 
Usnesení č. VH/09/24 VH schvaluje změnu stanov v čl. I - vložení textu „obec Víchová nad 

Jizerou“. 
 
8) Přehled hospodaření 

a) Závěrečný účet za rok 2023        

b) Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření auditorem za rok 2023   
Usnesení č. VH/10/24  VH souhlasí s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 

c) Účetní závěrka k rozvahovému dni 31.12.2023      
Usnesení č. VH/11/24 VH schvaluje účetní závěrku Svazku Krkonoše k rozvahovému dni    

31.12.2023. 

d) Přehled hospodaření Svazku k 31.05.2024   
Hospodaření odráží plnění aktivit dle marketingového plánu a přijatých dotací.   
Usnesení č. VH/12/24  VH bere na vědomí přehled hospodaření Svazku k 31.05.2024. 

e) Rozpočtové opatření č. 1  
Rozpočtové opatření schvalovala již rada svazku, jedná se o zapojení dotací a nákladů k nim.  
Usnesení č. VH/13/24  VH bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1/2024. 

f) Rozpočtové opatření č. 2         
Rozpočtové opatření navazuje na schválenou dotaci SFŽP, MMR prostřednictvím NPPCR a dotaci 
města Trutnova. 
Usnesení č. VH/14/24 VH schvaluje rozpočtové opatření č. 2, kterým dochází k navýšení 

příjmů o 1.746.000 Kč a navýšení výdajů o 1.950.000 Kč v souvislosti 
s realizací projektů z národních dotačních zdrojů. 

g) Přehled dotací a grantů v roce 2024        
Usnesení č. VH/15/24  VH bere na vědomí přehled dotací a grantů v roce 2024. 
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h) Vyřazení majetku        
Usnesení č. VH/16/24  VH schvaluje vyřazení majetku dle přílohy. 
 
9) Zpráva Revizní komise č. 1/2024        
Usnesení č. VH/17/24  VH bere na vědomí zprávu Revizní komise č. 1/2024. 

 
10) Cestovní ruch 2024 
E. Šulcová připomněla přínosy destinačních společností a úrovně řízení cestovního ruchu (lokální, 
oblastní, krajská, CzT) 
 

a) Celokrkonošské projekty na podporu cestovního ruchu 
Pohádkové Krkonoše – aktivní rodiny s dětmi, produkt stále rozvíjíme, síťujeme celé Krkonoše. 
Tento produkt má vzestupnou tendenci (stoupá prodej brožur). Prošel průzkumem, seznámila 
s výsledkem dotazníkového šetření. 
Pojizerský Pacifik – v letním programu proběhnou převážně úpravy v organizaci akcí, např. 
parkování a dalších drobných záležitostech a doprovodném programu. DMO vydala nového průvodce 
Pojizerským Pacifikem. 
Krkonošská pivní stezka – zajímavá pro zahraniční trhy (podruhé tu bude ZZ Skandinávie), důraz 
kladen na spojení přírody a lokálních výrobců. 
Opravdové Krkonoše – jedná se o propojení fenoménu pěší turisticky a horských bud. NA TTD 
v Hradci Králové projevily o tento produkt CK z Německa. 
 

b) Marketingová komunikace 
Destinační marketing zahrnuje ediční činnost, online, spoty, prezentační akce, tripy, atd.. 
Ediční činnost – Průvodce Pojizerský Pacifik, Průvodce Opravdové Krkonoše, turistický rozcestník, 
image materiál o přírodě. Letos jsme vydali Turistické noviny Krkonoše, připravuje se materiál 
Průvodce Krkonošskou pivní stezkou. 
Online – Google, SKLIK, Facebook, web.  
Spoty – Rádio Černá hora a Blaník (propagace Krkonošských cyklobusů za finančního příspěvku 
města Trutnova). 
Video – Opravdové Krkonoše, Nespoutané hory. 
Reals – Teru Menclová, Zuzana Kudrnovská. 
Prezentační akce – zahraniční (Štětín, Wroclaw, Drážďany), domácí (TTD Hradec Králové – setkání 
se zahraničními nákupčími). 
 
Ocenění – produkt Pohádkové Krkonoše získal 2. místo v kategorii „Nejlepší turistický produkt“ 
v soutěži Velká cena cestovního ruchu. Pojizerský Pacifik jako ucelený turistický produkt zvítězil v 9. 
ročníku soutěžní přehlídky turisticko-propagačních materiálů v kategorii Turistický produkt roku 2024. 
 
Vzdělávání – proběhla 2 školení na téma interpretace a jak tvořit kvalitní eventy. Na podzim je v plánu 
workshop se zaměřením na trendy a generaci Z od Pavlíny Louženské. 
 
Informační centra – setkání 9.4. ve Víchové nad Jizerou, 7.5. v Doteku v Horním Maršově, 4.6. ve 
Vrchlabí. 
 
Statistická data – poplatky z pobytu za turistickou oblast Krkonoše, v roce 2023 vzestupná tendence 
oproti roku 2022. 
 

c) Identita destinace 
A. Cejnarová: V prezentaci vysvětlila, proč DMO tvorbu i implementaci strategie značky prováže se 
strategií rozvoje cestovního ruchu. Představila, co je brand, a proč je důležité budovat značku 
Krkonoše i její vizuální identitu. V diagnostické části shrnula analytická data, ze kterých bude DMO při 
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tvorbě strategie vycházet. Popsala proces přípravy strategie. Funkční modely, které k tomu bude DMO 
využívat, objasnila na praktických příkladech. Na závěr odprezentovala případové studie brandingu 
z Čech i zahraničí.  
Usnesení č. VH/18/24 VH bere na vědomí informace o aktivitách destinační společnosti        

v oblasti cestovního ruchu v roce 2024. 
 

11) Aktivity svazku – regionální rozvoj 
a) Svoz a využití odpadů 

Toto téma se zařadilo do Akčního plánu ISRRK jako nový projekt, začíná se diskutovat na větší 
platformě, koncovka je pro cenu odpadu rozhodující. 
 

b) Cyklostezky          
J. Sobotka prezentoval zpracované výstupy od cyklokoordinátora při SOHL, které doplnil svazek o 
trasy na části území LK. Téma je otevřené, lze přidávat, doplňovat, materiál se bude průběžně 
aktualizovat. 
 

c) Studie srážkové vody 
J. Vancl: Svazek ve spolupráci se Správou KRNAP objednal u ČHMÚ v HK studii na téma srážkových 
vod. Sledovat se bude 5 hlavních ukazatelů: průměrné srážky za minulé období (1960 a 1970) a 
současný stav, rozdělení srážek v měsících, změna srážek ve skupenstvích, mimořádné jevy 
(přívalové deště) a další záležitosti týkající se podzemních vod. Proběhly už dvě koordinační schůzky, 
bude další. Na podzim by měla být studie hotová a členské obce dostanou shrnutí. Jak jej uchopí je 
na nich. Dále konkretizoval dosud zjištěné výstupy: Z hlediska průměrných srážek nedochází 
k dramatické změně, složitější je rozdělení srážek v průběhu roku, kdy suchý měsíc únor se 
„přestěhoval“ do dubna, což je pro vegetaci dost významný posun. Další změna je ve skupenství, což 
se zase dotýká cestovního ruchu. Statistika ohledně přívalových dešťů se ještě zpracovává. Středně a 
dlouhodobě se dopad klimatické změny zatím výrazně neprojevuje. Na mezinárodní konferenci 
v Jeseníkách (zabývá se změny klimatu hor a podhor) byla prezentována mezinárodní studie a 
predikce, jak by se konkrétní změny mohly na územích projevovat.  
 

d) NP Křivoklátsko 
J. Sobotka: V rámci procesu začlenění NP Křivoklátska je potřeba se zamyslet nad fungováním 
orgánů ochrany přírody. Zmínil dopis, který zaslali zástupci svazků a samospráv týkající se vyhlášení 
NP Křivoklátsko, následovala reakce zástupců NP v též v podobě dopisu, který zaslali prezidentovi, 
premiérovi. Připomínkuje se zákon o ochraně přírody, prosazoval by větší dohadovací principy (na 
Radách parku). Vodní elektrárny na území NP už nebudou povolovány. 
Za Správu KRNAP reagoval J. Kašpar. Vysvětlil postavení ředitele a rad.  
Usnesení č. VH/19/24 VH bere na vědomí informaci o aktivitách svazku v oblasti 

regionálního rozvoje. 
 
12) Diskuse, různé 
J. Sobotka poděkoval za spolupráci členským obcím, pracovníkům svazku, poděkoval také zástupcům 
obou krajů za podporu, která zajišťuje finanční stabilitu svazku. 
 
13) Závěr jednání 
 
 
 

 
    Ing. Jan Sobotka 
                předseda 
 Krkonoše – svazek měst a obcí 


